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Elszaladt a nyár és eljött az ideje a harmadik negyedévről is számot adni. Először szokás 

szerint az anyagiakkal kezdem: Röviden szólva nem állunk jól. Sajnos az állami támogatás 

már 3 éve változatlan, miközben az árak meglehetősen gyorsan emelkedtek. Csak egy példa: 

raktárunk bérleti díja és költségei a havi kb. 1 millió forintról 1,5 millióra nőttek. Ebben a 

forint gyengülése is szerepet játszott. Pályázati lehetőség is sokkal kevesebb van, de ahol 

lehet, próbálkozunk. Idén is beadtuk a Hankookhoz a gépjárműveink abroncsára a pályázatot. 

Ennek még nem ismerjük az eredményét. 

A Tagozat centenáriumához kapcsolódó rendezvények és kiadványok kiváló lehetőséget 

nyújtottak a johanniták ismertségének növeléséhez. Úgy láttuk, ezen a téren sikerült is 

jelentősen előrelépni. Több gyülekezetbe ellátogattunk, TV, rádióriportok hangzottak el 

velünk, bizakodva vártam, hogy hátha ez meglátszik majd az SZJA 1 % felajánlásaiban is. 

Nos nemrég nyilvánossá váltak az eredmények. Bár országosan is 60 ezer emberrel 

kevesebben ajánlották fel 1 százalékukat, mint tavaly, mégis nagy csalódással kellett 

tudomásul vennem, hogy mindössze 78 (hetvennyolc) fő ajánlotta fel számunkra az 1 %-ot. 

Ha figyelembe vesszük, hogy csak a Tagozat létszáma kb. 100 fő, és vannak a Segítő 

Szolgálattal szoros kapcsolatban lévők, azt hiszem, érthető a frusztráció. Persze, tudom: sokan 

már nyugdíjasak. De legtöbbünknek van családja, ismerőse, kollégája, szomszédja…  

Nagyon kérek mindenkit, aki olvassa ezt a Hírlevelet, jövőre „tegye oda magát” és segítsen a 

szervezésben / beszervezésben! Érezze mindenki feladatának, hogy legalább 3 embert rávesz, 

jövőre nekünk ajánlja fel az 1 %-ot. Ne csak az adományokat meg a támogatásokat várjuk, 

tegyük meg, ami rajtunk áll! 

RePont Az Európai Unió új lehetőséget adott nekünk. (No persze ők nem erre gondoltak…) 

A legtöbbek által csak nyűgnek tartott üvegvisszaváltási mizéria szintén egy remek lehetőség 

sok kicsi gyűjtögetésére. És mint tudjuk, sok kicsi sokra megy. 

Két-háromszáz forintot adományozni nem tűnik elegánsnak, s főleg nem kivitelezhető, hiszen 

ha banki átutalással teszem, a költségek hasonló nagyságúak, csekkel meg nem áll sorba az 

ember a postán ilyen kis összeggel. 

Viszont számoljunk egy kicsit: 

Ha valaki hetente viszi vissza az üvegeket/palackokat, és mondjuk 4-6 palackot vált csak 

vissza egy ilyen alkalommal, az 200 – 300 Ft hetente. Ha havonta csak egyszer ezt az 

összeget a Johanita Segítő Szolgálat számára utaltatja – ennek a módját később leírom – azzal 

havonta „megvon magától” egy fél gombóc fagylaltot vagy egy gyenge kávét egy 

automatából. Havonta egyet! 

 



A másik oldalon viszont, ha ezt bevállalják rendtársaink, ismerőseink, az 1600 Facebook 

követőnk egy része – számoljunk összesen csak 1500 emberrel – az havi 300 – 450 ezer Ft.  

Azaz egy évben akár 5,4 millió Ft! Ugye, hogy sok kicsi sokra megy? 

Kérlek tehát benneteket, támogassátok ilymódon is a tevékenységünket és próbáljatok 

ismeretségi körötökből minél többeket bevonni, meggyőzni a segítés ilyen egyszerű és 

kézenfekvő módjáról. 

Mit kell tennetek? 

Létrehoztunk egy QR kódot: 

1. Fényképezzétek le a telefonotokkal, vagy nyomtatás 

után egyszerűen vágjátok ki innen a lapból és tegyétek a 

tárcátokba. 

2. Amikor mentek a RePonthoz visszaváltani az 

üvegeket/palackokat, egyszerűen tartsátok a RePont 

leolvasója alá a QR kódot.  

3. Amikor felismeri a gép, megjelenik a „Szia Szolgálat” 

felirat. (Néha többször kell próbálkozni) 

4. Ezek után tegyétek be azokat a palackokat, amelyek 

árát a Segítő Szolgálatnak szánjátok, majd nyomjátok meg a 

„Banki utalás” gombot a képernyőn. Az összeg pillanatokon 

belül rákerül a Segítő Szolgálat számlájára. (A számlán csak MOHU jelenik meg feladóként, 

tehát az adományozás teljesen anonim) 

Ha egyszerre több palackot is visszavisztek, és nem akarjátok minden a Segítő Szolgálatnak 

utalni, a „Banki utalás” után a többi palack esetében az „Utalvány” opciót választva a boltban 

levásárolható utalványt kaptok, amit már saját céljaitokra használhattok. 

Fontos, hogy – bár ez is jótékonyság – ne a „Jótékonyság” gombot nyomjátok meg, mert 

akkor nem hozzánk kerül az összeg. 

Kérlek, érezzétek ti is fontosnak a tevékenységünk támogatását, és éljetek ezzel a 

lehetőséggel, és terjesszétek ismerőseitek körében is!   

Porcsalmy László 

 

Idén szükségessé vált kiöregedett mentőautónk cseréje. Eddig mindig Johannita 

testvérszervezeteinktől sikerült új autót 

beszerezni, ez alkalommal azonban nem jártunk 

sikerrel. Elkezdtünk tehát a nemzetközi 

autópiacon keresgélni. Nem volt egyszerű, több 

autót az utolsó pillanatban vittek el előlünk, volt, 

hogy indulás előtt érkezett a hír, másnak adták el 

a kiszemeltünket. Végül Hannoverben találtunk 

egy ár-érték arányban megfelelő esetkocsit, 

melyet megvettünk és kissé ugyan elhúzódó 

engedélyeztetési procedúrák után, de hadrendbe 

állíthattuk.  Az autó egy 8 éves Mercedes Sprinter, 



melyet Németországban kifejezetten sürgősségi betegellátásra terveztek. Érdekessége, hogy a 

betegellátásra kialakított tér „dobozos” kialakítású. Magyarországon ez a típus ezidáig nem 

igen volt jellemző, az Országos Mentőszolgálatnál sem volt ilyen autó használatban, de 

szakmai berkeken beül egyértelmű vélemény, hogy betegellátás szempontjából lényegesen 

kényelmesebb és praktikusabb a klasszikus mentőautókhoz képest. Kollégáink közt is nagy 

népszerűségnek örvend, leginkább ezzel az autóval szeretünk dolgozni.  

 

A nyári feladataink nagyszámú megnövekedése szükségessé tette még egy mentőautó 

munkába állítását. Sajnos azonban kiöregedett esetkocsinkat adminisztratív okok miatt nem 

tudtuk betegszállítónak „átmenteni”, ezt is 

pótolni kellett. Rövid keresgélés után májusban 

Lengyelországba utaztunk, és egy hét éves 

Renault Masterrel tértünk haza. Bár ez az autó 

első ránézésre viharvertebb kinézetű volt, a 

matricázás csodát tett vele. Egyedül 

visszapillantó tükrein hagytuk az eredeti 

bevonatot, hogy a „Zöldfülü” elnevezés utólag 

is érthető legyen. Ez utóbbi mentőnél már 

gyorsabban ment a hivatalos ügyintézés, és 

azóta három esetkocsival végezzük a sürgősségi betegellátást és a legkülönfélébb 

rendezvények biztosítását.  

Az idei nyáron minden eddiginél több, mintegy 200 rendezvény egészségügyi biztosítását látta 

el mentőszolgálatunk. Mostanra már három esetkocsi felszereltségű mentőautóval és közel 

ötven szakember bevonásával végeztük el a feladatokat. 

A szokásos kulturális ügyeletek mellett, mint a Magyar Zene Háza, a Fővárosi Nagycirkusz 

programjai - a Margitszigeti Szabadtéri Nagyszínpad 2024-es évadának összes előadásán is 

jelen voltunk.  

Több sporteseményt is biztosítottunk. Futó, úszó, lovas versenyek és harcművészeti 

események mellett olyan extrém programokon is volt szerencsénk jelen lenni, mint például 

sportautó gyorsulási verseny vagy bikarodeo. Újpesten a foci EB minden mérkőzését egy nagy 

kivetítőn lehet közösen nézni, mi a mentőautóból szurkolhattunk kedvenc csapatunknak.  

A legtöbb munkát a fesztiválok jelentették idén is. Rengeteg helyszínen vigyáztuk a 

szórakozók biztonságát, a teljesség igénye nélkül: VéNégy fesztival, Gyüttment 

fesztivál, Bondoró, Szelaví, House Piknik, Tatai Patara, Ludovika fesztivál, Inota fesztival, 

Völgy fesztivál, Balatonfüredi bornapok, TeFeszt, Újpesti Borvíkend, Mátrai Bornapok, 

Varosligeti Gyereknap és természetesen részt vettünk a Szélrózsa Evangélikus Ifjúsági 

Találkozón is, melynek idén Nyíregyháza egyetemi campusa adott otthont. 

Így hát nyáron a pihenés mellett jutott munka is bőven, és reményünk szerint szolgálatunkkal 

erősítettük a Johannita Segítő Szolgálat jó hírét. 

Frigyesi Tamás 

(És némi bevételhez is jutott a szervezet! – a szerk.) 

 



Szeptemberben az ELTE Tanító- és Óvóképző Karán, valamint a Váci Apor Vilmos Katolikus 

Főiskolán elindultak a nappali tagozatos, szabadon választható elsősegély kurzusok és 

meghirdetésre kerültek a levelezős alkalmak is. Közben rekord mennyiségű középiskola 

jelezte, hogy igényt tartana a már több mint 10 éve, az IKSZ keretében tartott elsősegély 

tanfolyamunkra. Ez külön öröm volt a számunkra, hiszen a COVID óta nem volt ilyen nagy 

érdeklődés. Sajnálatos módon viszont idén először fordult elő, hogy nem maradt elég pénzünk 

az oktatatások költségeinek finanszírozására. Végül egy független helyszínen, egy 

"összevont" tanfolyamot hirdettünk meg, ahova minden iskolából jelentkezhettek a diákok. 

Jelen állás szerint 20-30 tanulóra számítunk. Ezúton is köszönjük Keszthelyi Ágostonnak, aki 

eddig is sokat önkénteskedett nálunk, hogy elvállalta a csoport oktatását, illetve az Országúti 

Ferences Plébániának, hogy helyszínt biztosítanak a tanfolyamnak! 

dr. Gorove Kristóf 

 

Terény - Nyári táborok 

Ezen a nyáron hét olyan csoportot fogadtunk a terényi táborban, akiket karitatív jelleggel 

láthattunk vendégül. Kárpátaljai magyar csoport, nagycsaládosok, hittantábor és szociálisan 

rászoruló középiskolás csoport is ellátogatott hozzánk.  

A csoportok közül külön kiemeljük a 

Regőczi István Alapítványt, akik a 

Covid-járvány időszakában árván 

maradt gyermekek felkarolását 

vállalták magukra. 

Július első felében fogadhattuk 

csoportjukat, akik számára az étkezési 

költségek jelentős részét is biztosítani 

tudtuk. A résztvevők ízelítőt kaptak a 

középkori hagyományokból és 

öltözködési szokásokból, 

találkozhattak Szedlák nénivel, aki az országban egyedülálló módon a mai napig kézzel és 

lábbal szólaltatja meg a helyi római katolikus templom harangjait, valamint a terényi 

ökofarmon leshették el a biogazdálkodás fortélyait. 

 

Terény - Karbantartási munkák 

Terényi táborunk közel húsz éve működik, így egyre több állagmegóvási és karbantartási 

feladatot szükséges ellátni. Idén az egyik szállásépület tetőszerkezeténél vált szükségessé a 

tartógerenda cseréje és bádogozás kialakítása, felújíttattuk a gyerekek által sokat használt fa 

mászókát, minden szobában új szúnyoghálót szereltünk fel, és a fából készült szerkezetek egy 

része is kezelést kapott. Az egyik nyári tábor középiskolás fiú résztvevői elsajátították a 

vakolás alapvető ismereteit, ezért velük közösen javítottuk ki az étkező épület falazatának 

lábazati sérüléseit. 

Nagy Tamás 

 



Kedves üzenetet, képeket kaptunk Kárpátaljáról: „És még mindig segít a Johannita...” 

Összeszorult a szívem, hiszen mostanában már sokkal kevesebbet 

tudunk szállítani. Lassan szinte csak a kisbusz fenntartásában 

tudunk segíteni odaát. A helyzet pedig egyre romlik. Szintén 

idézet: 

„Most csodás időnk volt, de a sok rossz hír elszomorítja a 

napjainkat. Kevés a férfi és a 18 éven felüli vagy akár már a 17 

éves fiú is idehaza. Sajnos a helyzet nem akar javulni. Most, hogy 

mindenkinek kötelező volt regisztrálni, így már behívhatóak a 

férfiak, mert listán vannak. Ez a durva.” 

Nemrég volt ott is az évnyitó, több képet is láthattunk pl. a 

Facebookon. Talán feltűnt, hogy szinte csak nők, asszonyok 

vannak a gyerekek mellett. A néhány férfi tanár és lelkész pedig 

csak bízik abban, hogy vége lesz ennek az őrületnek… 

Porcsalmy László 

 

Rövid hírek:  

- A JOIN (Johanniter International) elkészítette az 5-7 évesek részére is az elsősegélyre 

nevelő foglalkoztató füzetet. Ez is elérhető a honlapon magyar nyelven is. Javaslom 

az ilyen korúakat nevelőknek – óvópedagógusok, tanítók, nagyszülők, … - hogy 

töltsék le, és foglalkozzanak ezzel is a kicsikkel. Innen tölthető le: 

https://johanniter.org/european-first-aid-for-5-to-7-years-old/ 

 

- Többször hírt adtunk arról, hogy több neves intézményben is mi adjuk az egészségügyi 

biztosítást a rendezvényekhez. Most két ismeretterjesztő táblát is kitehettünk a Magyar 

Zene Házában a Johannita Rend Magyar Tagozatának centenáriuma alkalmából, 10 

napig már láthatók voltak, s még egyszer kitehetjük azokat. Köszönjük a Magyar Zene 

Háza segítségét! 

 

 

- Szeptember elejére is jutott még némi sütemény, amelyet több intézményben tudtunk 

szétosztani kicsik és régebb óta fiatalok között. 

 

- Folytatódnak a demencia-gondozási konzultációk a Szehlo Gábor Szeretetszolgálat 

Ördögárok utcai Idősek Otthonában. A következő beszélgetések október 25-én majd 

november 28-án lesznek az Ördögárok u. 9 sz. alatt. A téma: Identitászavar: 

Megváltozott kapcsolatok ill. a környezet optimalizálása. Az érdeklődőket szeretettel 

várják! A további alkalmakról is hírt fogunk adni honlapunkon ill. facebook 

oldalunkon. 

 

https://johanniter.org/european-first-aid-for-5-to-7-years-old/

